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1.  Osobní údaje  
 

Jméno: David Grinberg 
Kontakt: grinbda1@uhk.cz ; david.grinberg@seznam.cz  
Obor, ročník: im3-p, 2. ročník 
Délka pobytu: 26. 6. – 27. 7. 2019 
Kontaktní osoba na vysílající VŠ: Monika Hebková 
Kontaktní osoba na přijímající VŠ: Prudence Chen  
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2.  Příprava pobytu, studium na přijímací škole 
 

 Před odletem: 
 

 Vízum: Jelikož se jednalo o měsíční studijní pobyt, není potřeba řešit víza. Při 

příletu na Taiwanské letiště je uděleno vízum dočasné (turistické).  
 

 Očkování: Očkování jsem si zařizoval ve Staré Fakultní Nemocnici v Hradci 

Králové, kde je oddělení cestovní medicíny. Nechal jsem se oočkovat proti 
žloutence, břišnímu tyfu a také vzteklině. První dvě očkování vřele doporučuji 
a považuji je za nezbytné pro pobyt na Taiwanu už jen z důvodu hygieny a 
podmínkách připravování pokrmů. Třetí očkování, tedy vzteklinu nepovažuji 
za nutné, pokud student nemá v plánu cestovat do odlehlých krajin, popř. 
cestovat i mimo Taiwan. Rozhodně však není na škodu toto očkování mít. Po 
Taiwanu se potuluje spousta opuštěných, divokých psů, kteří nemusí být 
vůbec přátelští. Na Taiwanu jsou i lokace s opicemi, u kterých člověk taky 
nikdy neví, jak se zachovají.  
 

 Pojištění: Pojištění jsem si nechával udělat u své známé, Radky Jiroutové, 

která mi výhodně uzavřela pojistku u společnosti AXA. Doporučuji limity 
pojištění opravdu nepodcenit a raději si připlatit nad limit, který je stanovený 
fakultou. Nikdy totiž nevíte, co se může stát a co se týče pobytu na Taiwanu, 
platí to dvojnásob  . 

 
 Letenka: Letenku jsem si zařizoval sám u společnosti Emirates za necelých 

18tis. zpáteční, s přestupem v Dubaji. Před koupí letenky mám dva tipy. První 
typ je rozmyslet si, zda-li budu chtít po studiu ještě vycestovat někam jinam. 
Sám z vlastní zkušenosti doporučuji zvážit možnost letět ještě do nějakých 
dalších, nejbližších turistických destinací (např. Filipíny, Thajsko, Malajsie …) 
právě z důvodu nízké ceny letenky za přelet a krátké vzdálenosti. Já osobně 
jsem si zakoupil hned letenku zpáteční a pak mě mrzelo, že jsem nemohl po 
Taiwanu ještě cestovat jinam. Druhý tip navazuje na předešlý. Tedy, pokud 
mám rozmyšlenou cestu, rozhodně se nevyplatí otálet s koupí letenky. Čím 
dřív letenku koupíte, tím levnější bude. Také je vhodné si promyslet čekací 
dobu v mezipřistání, pokud bych se chtěl ještě po dané destinaci podívat.  

 
 Mezinárodní řidičský průkaz: Málo věcí můžu doporučit více, než půjčení si 

skútru na celý pobyt na Taiwanu. Pořízení mezinárodního řidičského průkazu 
stojí 50,- a vystavuje se na počkání na jakémkoliv úřadu oboru dopravy. 
Osobně jsem se nedostal do situace, že by po mě někdo na Taiwanu chtěl 
průkaz, ale nikdy nevíte, co se může stát a dohadovat se s taiwanským 
policajtem (který navíc většinou neumí anglicky) za to opravdu nestojí. 

  



 Průběh studia na CJCU:  

 
 jazyk výuky na přijímací VŠ: Jazyk výuky „probíhal“ v anglickém jazyce. 

Učitel na předmět Cross-Cultural Business Communication uměl perfektně 
anglicky a celý průběh probíhal bez jediného problému, co se týče domluvy a 
pochopení. Učitelé předmětu STEAM se anglicky teprve buď učili, a jejich 
projev a vysvětlování byl místy těžký k pochopení, nebo anglicky vůbec 
neuměli a tedy jejich projev překládal místní student do angličtiny. Pro 
částečnou, či úplnou absenci znalosti angličtiny jsem měl samozřejmě 
pochopení, co mě však zaráželo a zklamalo, byla nepřipravenost pracovišť. 
Počítače byly nastaveny v čínském jazyce a my jsme si museli buď pomoct 
sami a doslova se „přelouskat“ daným úkolem, nebo vždy počkat na 
provedení kroku studenty, kteří byli po ruce, či sledovat jednotlivé kroky 
vyučujícího. Ve výsledku to pak vypadalo, že pokud se nám povedlo nastavit 
si jazyk do angličtiny, měli jsme práci hotovou daleko dříve a pokud ne, práci 
za nás udělali asistenti, protože jsme bohužel nemohli nic jiného, než čekat na 
provedení kroku dělat. Tento problém se týkal všech částí, kdy jsme pracovali 
na PC. Absence anglického jazyka na počítači hodnotím jako velké mínus.  

 

 způsob a systém výuky na přijímací VŠ: Vyučovali se celkem 2 předměty. 
Prvním byl Cross-Cultural Business Communication a druhý STEAM 
Experience Programming & Design. Obsahem prvního zmíněného 

předmětu bylo primárně poznat zvyky a kulturu napříč všemi zeměmi. Dále 
pak pochopení a rozpoznání jednotlivých znaků chování člověka v dané 
situaci, tzv. „body language“ a v neposlední řadě také předmět a samotný 
vyučující dokázal vzbudit zájem o pochopení sebe sama, svého životního 
smyslu a svých hodnot. Nemůžu také opomenout, že pokud si chtěl student 
procvičit, nebo zlepšit angličtinu, byla k tomu možnost pouze u tohoto 
předmětu. Business Communication hodnotím jako velmi přínosný a odnáším 
si z něj mnoho nových poznatků a zkušeností. To se však o druhém předmětu 
bohužel říct nedá.  
Zkratka STEAM se skládá z pěti oblastí: Science, Technology, Engineering, 
Art, Mathematics. Předmět tedy obsahoval praktické a komplexní znalosti 
z těchto částí. Lehce mě zarážel obsah tohoto předmětu, kdy každé cvičení 
byla za úkol jiná aktivita, nikoliv průběžná práce na jednom hlavním úkolu. Je 
určitě potřeba do budoucna zvážit jednotlivé aktivity a přizpůsobit je více 
studentům vysoké školy a ne školy základní. Potěšilo mě však sestavení si 
robota, následné naprogramování a pak možnost si robota nechat, a také 
praktické nahlédnutí do čínského umění. Naopak sestavování spirografu 
z kartónu, vytváření náramků a silikonové slitky s ozdobami mě novým 
zkušenostem příliš neobohatili.  

 

 systém hodnocení práce studentů (typy zkoušek): V předmětu Cross-

Cultural Business Communication se hodnotila jednak aktivita při seminářích, 
zapojení do diskuzí, ale hlavně závěrečná prezentace, kde jsme si ve 
skupinkách měli vybrat a následně odprezentovat zvyky a kulturu určité zemi 
(samozřejmě v angličtině). Systém hodnocení předmětu STEAM byl 
postavený pouze na dokončení dílčího úkolu, ze kterého se pak udělal 
souhrnný součet a výsledná známka. Zde žádná závěrečná zkouška, či 
prezentace nebyla.  

  



 
 

3.  Ubytování, strava, doprava, ostatní 
 

 Ubytování: Ubytování jsme měli zajištěné na kolejích univerzity, v kampusu a tedy 

pár metrů od učeben. Vedení se po minulém roce zřejmě poučilo, a tak byli letos 
matrace (čti karimatka), polštář a peřina k dispozici. Za ubytování jsme nic neplatili. 
Koleje byly rozdělené na mužské a ženské se společnou vstupní místností. Pokoj byl 
vždy pro tři lidi a součástí byla koupelna se záchodem, kde teplá voda tekla vždy 2h 
ráno a pak večer do půlnoci. V každém pokoji byla také klimatizace, která také 
fungovala pouze v určitém intervalu, a člověk doslova odpočítával minuty od jejího 
zapnutí. Součástí každého pokoje bylo také připojení na wifi. Od každého pokoje 
jsme dostali pouze jeden klíč a přesně o půlnoci se automaticky zablokovaly 
vchodové dveře a nikdo se nemohl dostat ven, což mi trochu připomíná podmínky, 
které příliš neodpovídají studentovi vysoké školy. Nutné poznamenat, že Taiwan má 
jiné zásuvky, než EU a proto je nutné si pořídit adaptér (dostupný jak tady v ČR, US 
zásuvka, tak i v taiwanských supermarketech). 
  

 Strava: Stravování jsme si každý řešili po svém, takže vlastně ani nevím, zdali byla 

nějaká menza k dispozici. Jen pár metrů od kampusu je brunch restaurace, kam 

jsme pravidelně chodili na snídani, která většinou vystačila i na oběd. Jen je potřeba 
upozornit, že zhruba po polovině pobytu jsem zde již snídal pouze z povinnosti, 
protože nejen většina brunch restaurací, ale celkově taiwanské klasické pokrmy 
většinou bývají velmi mastné a tučné. Je potřeba se na to připravit. Večeře byla 
většinou součástí pravidelných výletů různě po Tainanu, opět tedy doporučuji 
vypůjčení skútru. Určitě doporučuji vyzkoušet tradiční kuchyni a jejich pokrmy, jako 
například dumplings, hot pot a podobně. Nejen u kampusu, ale doslova na každém 
rohu po celém Taiwanu funguje obchodní řetězec 7/11, který funguje non-stop každý 

den a je možné v něm nakoupit nejen potraviny, ale i drogérii, či již hotové pokrmy. 
Na Taiwanu je velký nedostatek mléčných výrobků, jako jsou sýry, mléko popř. 
jogurty a pokud náhodou na tyto výrobky narazíte, bývají většinou velmi drahé. 
Omezený je také výběr ovoce, či zeleniny jak v obchodě, tak i na talíři. 

 
 Doprava: Při příjezdu na letiště na nás čekala naše vedoucí a asistent a hromadně 

jsme se dopravili školním autobusem až k univerzitě. Hned následující den jsme si po 
dobrých zkušenostech studentů, kteří zde studovali v předešlých letech, vypůjčili 
skútry od Louise (Louis Scooter Rent, Facebook). Louis sídlí ve městě Kaohsiung, 
což je zhruba 1h cesty vlakem. Cena vypůjčení skútru na měsíc je 3000NTD + 
2000NTD záloha. Velká výhoda při vypůjčení skútru právě od Louise je ta, že pokud 
se stane jakákoliv vážná vada, Louis za vámi přijede kamkoliv po Taiwanu, přiveze 
vám skútr nový a odveze si ten rozbitý. Já sám jsem za měsíc měnil 3 uvařené skútry 
a tuto výhodu opravdu oceňuji. Drobnější vady a servis, jako např. výměna oleje, 
nebo defekt brzd, jsme si řešili každý sám, jelikož na každém rohu můžete najít 
servisy skútrů. Po zbytek pobytu jsme se přepravovali výhradně pomocí skútrů. 
 

 Přístup na počítač a internet na přijímající VŠ: Přístup k počítači (s 

absencí angličtiny) je možný ve studijní knihovně, to však snad nikdo z nás nevyužil, 
jelikož většina z nás měla počítač svůj a v pokojích byla vcelku rychlá wifi.   
 

 podmínky pro práci nebo brigády pro české studenty: Z důvodů 

dočasných víz (a také krátkého času) zde není možné při letní škole pracovat. 



 

4.  Finanční podpora, náklady na pobyt, celkové zkušenosti 
 

 celkové náklady na studijní pobyt: Mé průměrné celkové náklady za 

měsíční pobyt na Taiwanu byly 50 000,- Kč s tím, že jsem se po celou dobu pobytu 

některak neomezoval a co jsem chtěl, to jsem si koupil. Pokud bude student chtít žít 
měsíc lehce poskromnu, rozhodně ho tento pobyt přijde daleko levněji. Ceny na 
Taiwanu jsou srovnatelné s cenami v Česku. Výrazně levnější je zde pouze benzín, 
cestování na Taiwanu pomocí skútru je pak doslova za hubičku. Ceny za jídlo a p ití je 
mírně levnější, ale zase závisí na tom, kde nakupujete (street food a „garážové“ 
restaurace jsou výrazně levnější, naopak v supermarketech a kvalitních restauracích 
jsou ceny totožné, možná trochu dražší). Oblečení a elektronika byla k mému 
překvapení taktéž totožná s cenami v ČR. Stipendium v celkové výši 25 000,- Kč mi 
pokrylo cenu letenky a očkování. Zároveň nám fakulta proplatila náklady na 
pravidelné školní výlety různě po Taiwanu, které se z pravidla konaly 1x týdně a také 
zálohu za pokoj v celkové výši 1 904,- Kč. 

 
o Letenka: 17 990,- 
o Očkování: 6 000,- 
o Jídlo a pití, suvenýry: 24 300,- 
o Poplatky: 1 904,- 
o Příspěvek od FIM: 26 904,- 
o Celkem: 50 204,-  - stipendium = 23 300,- 

 
 celkové hodnocení pobytu: Pobyt hodnotím i přes určité, již zmíněné, 

nedostatky velmi kladně. Moje priorita byla poznat kulturu, přírodu a celkově jiný svět 
na druhém konci zeměkoule, a to se mi, řekl bych, podařilo. Škola byla náročností a 
časově velmi přijatelná, a pokud máte k dispozici skútr, není problém se vydat na 
výlet prakticky každý den, kam vás napadne. Odnáším si spoustu zkušeností, stejně 
tak i nových přátel a zážitků. Nutno podotknout, že tato zkušenost se může taky 
výrazně projevit na trhu práce a vám se přidá velké, nesmazatelné plus do životopisu. 
Byl to měsíc plný radosti a pohody s lidmi, kteří sdílí stejné nadšení jako vy a 
společně se těšíte na další nový den.  
Určitě bych velmi ocenil a trochu mi chyběla výuka základů čínského jazyka, alespoň 
jedna až dvě vyučovací hodiny zakomponované do nějakého předmětu by byla jistě 
skvělá a přínosná zkušenost. Zároveň bych doporučil se pro příště zamyslet nad 
náplní vyučovacího předmětu STEAM a snažil se ho více přiblížit studentům vysoké 
školy. V neposlední řadě pak ale zapracovat na připravenosti pracovišť a některých 
učitelů, konkrétně pak nastavení jazyka na počítačích do angličtiny již předem a ne 
při hodině (kde se z hodiny programování rázem stane hodina luštění a následná 
instalace a nastavení jazyka anglického).  
Rád bych závěrem velmi poděkoval všem lidem, kteří se podílí na chodu mobilit na 
FIM, konkrétně pak paní Doc. Poulové, paní Hebkové a samozřejmě panu děkanovi 
za tuto možnost vydat se studovat za hranice své rodné země a obohatit se tak 
vzácnými, životními zkušenostmi. Stejně tak děkuji za nadstandardní finanční 
příspěvky, které velmi pomůžou a usnadní vycestovat. Tato možnost mě jen utvrdila 
v názoru, že největší příležitost vycestování je právě teď, při studiu. 

 
  

 



 

Budha Museum - na fotce kromě budhy a krásné architektury také moje maličkost a skvělý asistent Willík! 
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